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Krátce

Omezený provoz
Po silničním mostě u Dvorců se  �
bude po dobu 2 let jezdit po zú-
žené vozovce. Kraj zrušil výběrové 
řízení na dodavatele stavby z toho 
důvodu, že se jeden z účastníků 
zadávacího řízení odvolal.

Na veřejnosti bez roušek
Vláda koncem května zrušila po- �
vinnost nosit roušky. Nošení rou-
šek dále platí pro obchody, veřej-
nou dopravu a taxislužby.

Mateřské školy bez omezení
Do 17 pracovišť jihlavské mateřské  �
školy Mozaika se vrátily děti. Kon-
cem května přestala platit vládní 
omezení.

Základní školy dobrovolné
Do konce června byla kontaktní  �
výuka v ZŠ nepovinná. Přítom-
nost žáků byla omezená na pat-
náctičlenné skupiny.

13 tisíc návštěvníků
Město ukončilo činnost webových  �
stránek s mapou nouzového sta-
vu. Návštěvnost mapy překročila 
13 tisíc lidí.

MHD v normálu
Od konce května jihlavská MHD  �
začala jezdit v letním provozu s 
patnáctiminutovými intervaly.

Tygřice do Německa
Dvouletá sumaterská tygřice z jih- �
lavské zoo byla úspěšně transpor-
tována do německého ZOO Kre-
feld. Jedná se o kriticky ohrožený 
druh.

Sportovec Jihlavska
Závodnice jihlavského plaveckého  �
klubu Axis Lucie Janýrová byla vy-
hlášena nejlepším sportovcem Jih-
lavska za kalendářní rok 2019.

Poplatky za odpad
Poplatky za odpad stačí v Jihlavě  �
zaplatit až na konci roku.

Ukradl informační panel
V areálu dopravního terminálu ve  �
Starých Horách byl umístěn ka-
merový systém poté, kdy neznámý 
pachatel odcizil informační panel 
ve výši 90 tisíc Kč.

Vandalové sprejovali
Trojice sprejerů posprejovala že- �
lezniční vůz stojící na odstavné 
koleji na vlakovém nádraží v Hav-
líčkově ulici.

Přijímačky v Jihlavě
V červnu proběhly přijímací  �
zkoušky na čtyřleté obory střed-
ních škol. Současně také proběh-
ly zkoušky na šestileté a osmileté 
obory víceletých gymnázií. V Jih-
lavě se hlásilo na gymnázium za 
2 dny přes 300 zájemců.

Památka Milady Horákové
Černý prapor k připomenutí smrti  �
Milady Horákové visí na jihlavské 
radnici. U všech vchodů do budov 
úřadu jsou vyvěšeny plakáty s infor-
macemi o procesu s Miladou Horá-
kovou a ve všech vozidlech MHD 
v pátek zní audio koláž ze soudního 
procesu.

TURNAJ VE VOLEJBALU. Na konci června si dali dostaveníčko ve Vodním ráji 
plážoví volejbalisté na turnaji Water Paradise Cup. Jubilejního desátého ročníku 
dvoudenního turnaje se zúčastnilo 16 smíšených týmů. Na podání je Petra Ře-
hounková, která spolu s Ondřejem Šichem hraje v týmu Krásní a přesní.

 Foto: Lubomír Maštera

Pohár Vodního ráje

Primátorka Jihlavy Karolína Kou-
bová, předseda Svazu vodovodů a 
kanalizací Jihlavsko Roman Fabeš a 
předseda představenstva Vodáren-
ské akciové společnosti Jindřich Král 
podepsali dohodu o narovnání vodá-
renských sporů.

Konkrétně jde o narovnání více 
než 8 let trvajícího sporu o práva, 
povinnosti a nároky vzniklé v sou-
vislosti s vystoupením města Jihlavy 
ze Svazu vodovodů a kanalizací Jih-
lavsko (SVAK). K ukončení sporů a 
k narovnání vztahů dojde od začátku 
roku 2021.

V rámci narovnání získá město Jih-
lava veškerý vodohospodářský ma-
jetek na svém území s výjimkou tzv. 
společného nedělitelného majetku 
SVAK (úpravna vody Hosov) a jed-
norázový finanční příspěvek na ob-
novu vodohospodářského majetku a 
infrastruktury ve výši 202 mil. Kč. Na-
dále spornou zůstane už pouze otázka 
vlastnictví nedělitelného majetku, tj. 
zejména úpravny vody Hosov.

„Já jsem ráda, že se nám podařilo 
tohle smírné řešení, protože pokud by-

Podepsali dohodu o narovnání  
vodárenských sporů

PRIMÁTORKA Jihlavy Karolína Koubová, předseda Svazu vodovodů a kanali-
zací Jihlavsko Roman Fabeš a předseda představenstva Vodárenské akciové spo-
lečnosti Jindřich Král (vlevo) podepsali dohodu o narovnání vodárenských sporů.
 Foto: archiv MMJ

chom pokračovali tou cestou soudních 
sporů, tak by byl jeden vítěz a jeden 
poražený, takhle máme obě dvě strany 
zasloužený pocit vítězství,“ uvedla k 
podpisu primátorka Jihlavy Karolína 

Koubová. Podle ní se konečně může 
začít s obnovou rozbitých ulic a ka-
nálů. „Když neexistovala dohoda dvou 
vlastníků, tak to nebylo možné,“ zdů-
raznila Koubová.

Roman Fabeš, předseda SVAK po 
podpisu dohody řekl, že zásadní je 
pro obě strany možnost získat evrop-
ské peníze. „Protože za ty roky zpátky 
nám utekla celá řada příležitostí čerpat 
evropské dotace, a to jak městu Jihlava, 
tak i nám. Dá se říct, že pokud bychom 
dohodu nepodepsali, tak by ta situace 
pokračovala dál a nevyřešili bychom 
prakticky vůbec nic,“ uvedl Fabeš s 
tím, že před oběma stranami teď leží 
řada strategických projektů.   -lm-

Údržba zeleně pracuje v Jihlavě kaž-
dý den a velmi intenzivně. V perma-
nenci jsou všechny stroje, sekačky i 
mulčovače. Vláha pomohla i rozkvet-
lým loukám v Jihlavě.

Medardova kápě se letos vyplňuje. 
Za posledních 40 kalendářních dnů v 
Jihlavě pršelo 25 dní a napršelo už přes 
211 litrů vody na m2, což je třetina 
dlouhodobého ročního úhrnu srážek. 
Pomáhá to přírodě a veškerá zeleň ve 
městě bujně roste. Trávníky a všechny 
zelené plochy je proto letos potřeba 
mnohem intenzivněji udržovat.

První sečení na ploše přesahující 
210 ha dokončila Správa městských 
lesů (SML) 12. června a ihned zaháji-
la druhé kolo. „K dnešku je hotová sko-
ro třetina druhé seče a do konce června 
posečou naši správci zeleně trávníky na 
celkem 80 hektarech,“ uvedl Vladimír 
Másilko z odboru životního prostře-
dí jihlavské radnice. 

Jeho slova doplnil mluvčí jihlavské 
radnice Radovan Daněk: „Správci ze-
leně ze SML letos musí intenzivně udr-
žovat také okolí silnic, aby ve výhledu 
řidičům nebránila vzrostlá tráva.“ Pod-
le jeho slov se v Jihlavě starají o 20 km 
silnic se zelenými příkopy. „Vzhledem 
k tomu, že u každé silnice se udržují na 
každé straně 2 metry zeleně, sekáme 
proto podél komunikací 8 hektarů trá-
vy. Používá se na to rotační mulčovač 
tažený traktorem, takzvaný cepák,“ 
doplnil Daněk. -lm-

Jihlava se po dešti 
zazelenala


